
قطع چنار 200 ساله در« سرآسو» لرستان
فیلم قطع درخت 200 ساله چنار در منطقه کشون واقع در 
استان لرستان که در فضاى مجازى منتشر شد واکنش فعالان 
محیط زیست منطقه را به دنبال داشت. آن ها گفتند که منابع 
طبیعى اعلام کرده است چون قرار است در آن نقطه در آینده 
سدى ساخته شود در گام اول این درخت قطع شد. تصویر 
قطع درخت چنار 200 ساله در منطقه سرآسو لرستان در 
فضاى مجازى منتشر شد. درختى سرسبز و تنومند که قطع 
آن بهت برانگیز بود. مجید دریکوند، عضو هیأت رئیسه شبکه 
تشکل هاى محیط زیست و منابع طبیعى استان لرستان در 
خصوص قطع این درخت و توضیحات منابع طبیعى منطقه 
اینگونه به رکنا گفت: فیلم قطع این درخت کمتر از یک 
هفته گذشته منتشر شده است. آنطور که در بررسى هاى ما 
مشخص شد، منابع طبیعى این درخت را قطع کرده است. بعد 
از قطع این درخت فعالان محیط زیست منطقه به این حرکت 
اعتراض کردند. دو پاسخ عجیب دریافت کردیم. اول اینکه قرار 
نبود قطع این درخت رسانه اى شود. دوم اینکه اعلام کردند 
چون قرار است در آن منطقه سدى احداث شود، این درخت 
در محوطه مدنظر ساخت سد بود، قطع شد. عضو هیأت رئیسه 
شبکه تشکل هاى محیط زیست و منابع طبیعى استان لرستان 
در ادامه گفت: قطع این درخت آسیب اجتماعى براى جامعه 
محلى داشت. محل برگزارى تجمعات فرهنگى بود و چون 
قدمت چندین ساله داشت براى مردم منطقه بسیار محترم 
و عزیز بود. روابط عمومى منابع طبیعى استان نیز اینگونه 
توضیح داد: اداره کل منابع طبیعى و آبخیزدارى استان وفق 
بند ب ماده 12 قانون افزایش بهره ورى بخش کشاورزى 
و منابع طبیعى، اقدامات قانونى لازم را به عمل آورده و با 
عنایت به درخواست مجرى سد به شماره 286/ك/62 مورخ 
1402/8/3مبنى بر تملک اراضى مخزن سد و شروع عملیات 
اجرایى و واقع شدن تعداد 3 اصله درخت چنار که به صورت 
دست کاشت توسط مالکین عرفى کاشته شده و مانع انجام 
عملیات عمرانى احداث پروژه شده بود، اداره منابع طبیعى 
شهرستان خرم آباد حسب دستورالعمل ها و طى فرآیند قانونى 

اقدام به صدور مجوز قطع و سایر مراحل قانونى کرده است. 

درختان سعد آباد 
درگیر سوسک شده بودند!

در روزهاى گذشته تصاویرى از محوطه سعدآباد در 
رسانه ها منتشر شد و خبر از قطع تعدادى از درختان این 
مجموعه مى داد. بعد از انتشار این تصاویر سوالى اذهان 
عمومى را درگیر کرد و آن اینکه چه کسى دستور قطع 
درختان سعدآباد را به چه دلیلى داده است و جامعه خواستار 
این شدند که مدیریت مجموعه سعدآباد براى اقناع افکار 
عمومى دلایل و چرایى این اتفاق را توضیح دهد. با گذشت 24

ساعت از انتشار این تصاویر یکى از مدیران مجموعه سعدآباد 
در گفت وگو با رکنا تاکید داشت: هیچ کدام از درختان سالم 
این مجموعه قطع نشده اند. تعداد درختان قطع شده به 
انگشتان یک دست هم نمى رسد. علت قطع این درختان، 
درگیر شدن آنها با آفت سوسک چوب خوار بود. این مدیر در 
پاسخ به این سوال که چرا سم پاشى هاى لازم براى جلوگیرى 
از این اتفاق انجام نشده بود چنین گفت: سم پاشى انجام شده 
بود ولى این تعداد درخت که آمارشان زیاد هم نیست متاسفانه 
درگیر سوسک چوب خوار شدند و باید قطع مى شدند وگرنه 
براى مراجعین به مجموعه، خطرآفرین بودند.  او در خصوص 
اینکه بعضى از همسایگان این مجموعه که اشرافیت به 
محوطه دارند مى گویند که منطقه اى از سعدآباد دچار کچلى 
شده و درختان آن حذف و انگار آماده ساخت وساز است با 
تاکید بر اینکه درختان مجموعه سعدآباد همچون ناموس ما 
هستند و اگر نباشند لزومى به حضور ما به عنوان مدیر این 
مجموعه در این مرکز نیست گفت: به هیچ عنوان چنین 
قصدى وجود ندارد. در تمام این سال ها یک آجر براى ساخت 
و ساز به این مجموعه اضافه نشده است. قطع این درختان 

تنها به دلیل درگیر شدن با سوسک چوب خوار بوده است. 

گرانى
از  دولت درخواست داریم که بیشتر به فکر مردم باشد، 
مردم در شرایط سختى زندگى مى کنند و گرانى ها کم نشده. 

از آقاى رئیسى و دولت محترم تقاضاى رسیدگى داریم.
محمدى از قم

قنادى ها
 به نظر می رسد مسئولان سازمان تعزیرات نظارتی نسبت 
به قنادي ها ندارند، چراکه نرخ شیرینی در هر یک از مغازه ها 
متفاوت است. براي جلوگیري از اجحاف به مردم لطفا 

رسیدگی شود.
هاتف از تهران

سرعت در بزرگراه
قرار بود که سرعت خودروها در بزرگراه ها کنترل شود اما 
در بزرگراه آزادگان سرعت خودروها زیاد است و کنترلی هم 
صورت نمی گیرد. انتظار می رود براي کاهش تصادف شاهد 

کنترل سرعت ماشین ها در این منطقه باشیم.
یک شهروند از تهران

آلودگى هوا
چرا مسئولان با اینکه مى دانند در این فصل در تهران 
آلودگى هوا به بالاترین حد خود مى رسد کار اساسى انجام 
نمى دهند. چون این آلودگى هوا در فصل سرما بیشتر 
مى شود و باعث مى شود که سالمندان و کسانى که ناراحتى 

قلبى دارند با مشکلات فراوانى روبه رو شوند.
کمالى از تهران

آرمان ملى: این روزهاى سال اخبار بیشتر از زلزله هایى با 
ریشتر نسبتا پایین در چهارگوشه کشور به گوشمان مى خورد و 
به نظر با زلزله بزرگ افغانستان در مهر ماه سال جارى و به لرزه 
درآمدن مشهد هم ارتباطى داشته باشد چراکه شمار و توالى 
این زلزله هایى که هر روز یک جاى ایران را مى لرزاند بعد از زلزله 

کشنده افغانستان بود. 
به هرجهت مردم از بروز زمین لرزه هایى که به گفته مسئولان 
آسیب و خسارت جانى و مالى نداشته آنچنان هم ناراضى 
نیستند چراکه در باور عامیانه خود معتقدند که ممکن است به 
این طریق انرژى زمین به تدریج تخلیه شود و یک مرتبه یک 
زمین لرزه با شدت و ریشتر بالا مثل زمین لرزه سرپل ذهاب 
در سال 96، جان و خانمان مردم را نگیرد. اما به همین راحتى 
نمى توان از این لرزش هاى پى در پى گذشت و متاسفانه هم 
توضیحات جدى از سوى مسئولان و کارشناسان زلزله در این 

زمینه به گوش نخورده. 
اگرهر کدام این زمین لرزه ها با قدرتى بالاتر رخ داده بودند، 
ایران در چه وضعیتى قرار داشت؟ تصورش را کنید در تهران 
شاهد زمین لرزه حتى با حداقل قدرت مخرب باشیم؛ در 
شرایطى که خود مسئولان اذعان دارند پایتخت ایران که 
بیش ترین و شاید تقریبا همه امکانات (هرچند حداقلى) در آن 

جمع شده، تنها و حتى کمتر از 20 درصد است!
در شرایطى که گفته مى شود یک چهارم جمعیت کشور در 
بافت فرسوده زندگى مى کنند و ساخت و ساز روى گسل ها 
تا همین امروز همچنان ادامه دارد(هرچند شهردارى در 
جوابیه هایى این ساخت و ساز را تکذیب مى کند) و از طرفى 
حتى ظرفیت اسکان مردم پس از زلزله هم محدود است و 
وضعیت سوله هاى مدیریت بحران هم چنگى به دل نمى زند، 
اگر تهران زلزله بیاید چه اتفاقى مى افتد؟ آیا مى توان منکر زلزله 

شد و فراموش کرد و پشت گوش انداخت! 

بترسیم یا نترسیم؟
روز گذشته رئیس کمیته عمران شوراى شهر تهران گفت 
که تهران براى وقوع زلزله با قدرت 7 در مقیاس ریشتر کمتر از 
20 درصد آمادگى دارد. رسانه ها بلافاصله صحبت هاى علیرضا 
زاکانى، شهردار تهران را مرور کردند که پیشتر گفته بود نزدیک 
3 هزار سال است تهران زلزله نیامده و ترس بى جا ایجاده شده 
است و پرسیدند «وقتى شهردار شهر وقوع زلزله تهران را یک 
ترس بى جا بداند به حتم آمادگى شهر براى مواجهه با زلزله هم 

دچار توقف یا عدم آمادگى مى شود.» 
محمد آقامیرى که در «نشست تخصصى هشدار سریع زلزله 
شهر تهران، چالش ها و راهکارها» در محل سازمان پیشگیرى 
و مدیریت بحران شهر تهران حضور یافته بود درحضور اساتید 
این حوزه، گفت: باید براى زلزله تهران بودجه ملى پیش بینى 
شود و شهردار تهران هم متولى این کار باشد و هر سال میزان 
کارهاى انجام شده را گزارش دهد. آقامیرى توضیح داد که 
«ما کارگروهى در کمیته عمران با عنوان کارگروه تاب آورى 
تشکیل دادیم با حضور 40 استاد به 4 سوال ما پاسخ گفتند 
که آیا این زلزله در تهران اتفاق خواهد افتاد و قریب به اتفاق 
نظرشان این بود که زلزله بالاى 7 در مقیاس ریشتر در تهران 
رخ خواهد داد و تهران کمتر از 20 درصد آمادگى دارد.» او 
همچنین گفت: تهران 540 پل دارد که اکثرا 60 درصد بتنى 
است و 254 پل نا ایمن هستند و برخى باید جمع شوند به لحاظ 

سازه اى مشکل دارند. 

محرمانه است یا نیست!
اگر به یاد داشته باشید رئیس مدیریت بحران تهران در 
خصوص زلزله احتمالى تهران گفته بود که در صورت بروز 
زلزله، تا سه روز مردم خودشان باید به داد خودشان برسند! 
على نصیرى به خبرآنلاین گفته بود: برآوردهایى از میزان 

تلفات احتمالى وجود دارد اما محرمانه است. او در کنار وقوع 
مرگ هاى زیاد توضیح داده بود که اما چیزى که از همه بیشتر 
مدیریت بحران تهران را نگران کرده یک چیز است، وقتى «عدم 
هماهنگى میان دستگاه هاى مسئول» نتواند بحران زلزله را 
مدیریت کند. این که دستگاه هاى مسئول همه مى خواهند 

رئیس باشند. 
این صحبت هاى نصیرى در نیمه دوم مهر ماه بود اما او اوایل 
آبان در گفت وگویى دیگر بخش محرمانه بودن صحبت هاى 
خود را تکذیب کرد و در واکنش به خبر منتشر شده مبنى 
بر محرمانگى آمارهاى مدیریت بحران اظهار داشت: هدف 
مدیریت بحران، حفظ جان انسان هاست و نباید با برخى واژگان 

اغراق آمیز، آن را دستاویز اقدامات سیاسى قرار داد. 
او به تنظیم خبر ایراد گرفت و گفت آمار محرمانه اى وجود 

ندارد و زلزله را سیاسى نکنید!

روى گسل بود یا نبود
اما این اخبار تکذیب ها همین طور ادامه دارد. مثلا در مورد 
ساخت هتل 43 طبقه روى گسل در شمال شهر تهران، معاونت 
معمارى و شهرسازى تهران گفت که 43هتل 43 طبقه نبوده و 
ملک روى گسل قرار ندارد،  در جوابیه اى توضیح داد: باتوجه به 
اینکه اخیراً مطالبى درخصوص تخلّف شهردارى تهران درباره 
صدور مجوز هتلى بلندمرتبه موسوم به هتل ولنجک در برخى 
رسانه ها و به ویژه در فضاى مجازى منتشر شده است و اساس 
و عمده محتواى آن مطالب، خلاف واقع بوده و با  درنظر گرفتن 
اینکه مطالب مذکور به صورت ناشایست و نادرستى موجب 
انحراف افکار عمومى و آرامش روانى شهروندان مى گردد، 
معاونت شهرسازى و معمارى شهردارى تهران توضیحاتى 
درخصوص ماهیت، روند و کیفیت صدور پروانه ساختمانى آن 

هتل ارائه نموده است. 
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درخت ها

اخبار کوتــــاه

روى خط آرمان ملى

7 استان  درگیر سیل
 یک فوتى و 2 مفقودى

رئیس سازمان امداد و نجات هلال احمر با 
اشاره به وقوع سیل و آبگرفتگى در هفت استان، 
از مفقود شدن دو نفر طى سه روز گذشته خبر 
داد. محمودى با اشاره به انجام عملیات سیل و 
آبگرفتگى از 25 تا 27 آبان، گفت: امدادگران 
جمعیت هلال احمر، به 14 شهرستان و 16

منطقه شامل 9 شهر، 6 روستا و یک منطقه 
عشایرى، در هفت استان کشور امدادرسانى 
کردند.  او ادامه داد: در این مدت به 761 نفر 
امدادرسانى شد، 120 نفر به مناطق امن منتقل 
شدند و 12 نفر نیز اسکان اضطرارى پیدا کردند؛ 
متاسفانه یک نفر از هموطنان در سیل شهرستان 
بهشهر جان خود را از دست داد و دو نفر نیز در 

شهرستان نور و چمستان، مفقود شدند. 

آلودگى هوا دیابت  مى آورد
امیرکامران نیکوسخن، رئیس هیات مدیره 
شبکه ملى پیشگیرى از بیمارى هاى غیرواگیر، 
درباره تاثیر آلودگى هوا بر ایجاد بیمارى هاى 
مختلف از جمله دیابت و مشکلات قلبى به 
بیمارى هاى  با  امروز  ما  گفت:  «انتخاب» 
غیرواگیر در دنیا مواجه هستیم. کرونا حدود 
4 تا 5 میلیون نفر از افراد کره زمین را کشت اما 
بیمارى هاى غیرواگیر که 4 بیمارى هستند از 
جمله بیمارى هاى تنفسى، سرطان، دیابت و قلب 
سالانه 41 میلیون نفر از مردم جهان را مى کشد 
و متاسفانه این 4 بیمارى با 4 ریسک فاکتور سر 
کار دارند، از جمله تغذیه ناصحیح، مصرف سیگار، 
نداشتن فعالیت بدنى، مصرف بى رویه الکل و 
آلودگى هوا؛ امروزه آلودگى هوا یکى از عوامل 

مهم در ایجاد این بیمارى هاست. 

عدم حضور آقایان 
در واگن بانوان جدى است!

سخنگو و عضو کمیسیون فرهنگى و اجتماعى 
شوراى اسلامى شهر تهران ضمن اشاره به لزوم 
ساماندهى دستفروشان مترو گفت: عدم حضور 
آقایان در واگن بانوان باید جدى گرفته شود و 
ما در شوراى اسلامى شهر تهران نسبت به این 
موضوع حساس هستیم.  به گزارش میزان، 
علیرضا نادعلى درباره اقدامات متروى تهران براى 
جلوگیرى از ورود آقایان به واگن مخصوص بانوان 
گفت: در تعدادى از کشور ها در مترو واگن هاى 
مخصوص بانوان داریم و اینگونه نیست که این 
اقدام تنها به کشور ما و مباحث عفاف و حجاب 
مربوط باشد، بسیارى از ظرفیت هایى که به عنوان 
خدمات در شهر هاى مختلف دنیا ارائه مى شود 
داراى بخش هاى اختصاصى براى بانوان است و 
وجود واگن مخصوص بانوان حداقل انتظار ما از 

مجموعه مترو است.  

210 هزار پرستار 
در 1050 بیمارستان

210 هزار پرستار شاغل به کار در کشور، 
کمبود جهانى نیروى پرستارى، لزوم افزایش 
ظرفیت استخدام هاى پرستارى، سیاست جدید 
وزارت بهداشت براى افزایش ماندگارى نیروها، 
اضافه شدن 20 مرکز آموزش پرستارى طى 
2 سال گذشته، نهایى شدن پرونده 70 پرستار 
مدافع سلامت و... از جمله مواردى بود که معاون 
پرستارى وزارت بهداشت در آستانه روز پرستار به 
تشریح درباره آنها سخن گفت.  به گزارش ایسنا، 
عباس عبادى در آستانه روز پرستار با اشاره به 
شعار امسال روز پرستار مبنى بر «مردم در قلب 
پرستاران؛ پرستاران در قلب مردم»، گفت: طى دو 
سال گذشته از واژه مردم بیشتر استفاده مى کنیم 
چراکه شرط بقاى همه حرفه ها مردم هستند؛ 
بنابراین باید ساز و کار و انرژى خود را براى سلامت 
مردم بگذاریم تا از خدمات ما راضى باشند. با این 
کار حتى مردم هم پیگر مطالبات ما خواهند بود 

چرا که از کیفیت خدمات رضایت دارند. 

 زنان طلبه واردعرصه  هنر شوند
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده، 
خواستار حضور زنان طلبه در عرصه هاى هنرى 

مانند ساخت فیلم، بازیگرى، فیلمنامه و... شد. 
به گزارش دیده بان ایران، انسیه خزعلى، معاون 
رئیس جمهور در امور زنان و خانواده، در نشست 
«ارائه ظرفیت هاى حوزه علمیه خواهران در 
همکارى با معاونت زن وخانواده» که در موسسه 
آموزش عالى حوزوى معصومیه خواهران برگزار 
شد، عنوان کرد: افراد حوزوى که استعداد و 
توانایى اولیه براى کارهاى هنرى و رسانه اى مانند 
ساخت فیلم، بازیگرى، فیلمنامه و... دارند معرفى 
شوند تا آموزش هاى لازم را فرا بگیرند. چرا ما باید 
اسیر سلبریتىها باشیم که حرکت ها ضد ارزشى 

مى کنند. 

مهاجرت دانش آموزان تیزهوش
رئیس سازمان ملى پرورش استعدادهاى 
درخشان درپاسخ به اینکه مهاجرت در بین 
سمپادى ها بالاست؟ بیان کرد: بله خیلى پایین 
نیست و شبیه فارغ التحصیلان دانشگاه هاى 
خوب کشور و کم و بیش همان عدد است، اما 
همان درصد خوبى که داخل ایران باقى مى مانند 
خوشبختانه مسئولیت هاى خیلى کلیدى و 
ارزشمندى در حوزه هاى متفاوت ادبیات، هنر، 
فرهنگ، علم، تکنولوژى، پزشکى و مسئولیت 
مدیریتى در کشور مى گیرند و ما سمپادى هاى 
خیلى قوى داریم که الان به شدت اثرگذار 

هستند. 

a r m a n m e l i . i r

«آرمان ملى» با نگاهى به زلزله هاى پى در پى ایران«آرمان ملى» با نگاهى به زلزله هاى پى در پى ایران
 به آمادگى تهران براى وقوع زلزله احتمالى نگاهى انداخته؛ به آمادگى تهران براى وقوع زلزله احتمالى نگاهى انداخته؛

﹨︣ روز ﹨︣ روز 
﹉ ︗︀ی اــ︣ان ﹉ ︗︀ی اــ︣ان 
﹝﹩ ﹜ـــ︣زد!﹝﹩ ﹜ـــ︣زد!

آرمان ملى: مردم به مظلومیت مدیران 
خود پى مى برند! این بخشى از صحبت هاى 
رضا مرادصحرایى، وزیر آموزش و پرورش 
است که با حضور در شبکه آموزش سیما، 
در توضیح صحبت هاى واکنش برانگیزش 
درباره تفکیک جنسیتى کتاب هاى درسى 
گفته بود. صحبت هایى که به نوعى بیانگر 

تکذیب این جداسازى هم هست. 
ایسنا از زبان مرادصحرایى نوشته که او با 
تاکید بر اینکه مطابق با تکلیف محول شده 
به این وزارتخانه از سوى سند تحول بنیادین 
آموزش و پرورش، برنامه درسى و آموزشى 
مدارس باید متناسب با اقتضائات دختران 
و پسران باشد، ضمن رد شائبه «تفکیک 
جنسیتى در کتاب هاى درسى»، درباره 
حواشى و بازتاب این سخنانش گفت: من 
قضاوت را به مردم ایران مى سپارم، مردم 
قضاوت مى کنند و به مظلومیت مدیران 
خود پى مى برند که وقتى یک حرف حق را 
بزنى، دست و دهان و پایت باید بسوزد که 

چرا حق را گفتى. 
او درباره حواشى بازتاب سخنانش درباره 
ایجاد تغییر در کتاب هاى درسى متناسب با 
اقتضائات دانش آموزان دختر و پسر تحت 

عنوان «تفکیک جنسیتى در کتاب هاى 
درسى»، توضیح داد که «سعى ما این است 
که از حاشیه ها عبور کنیم و در حاشیه 
نمانیم تا از متن غافل نشویم، ولى گاهى 
وقت ها حاشیه ایجاد مى شود. هر کسى 
مى داند این موضوعات نمى تواند واقعیت 
داشته باشد.» مرادصحرایى گفته است که 
«تقاضاى دخترخانم ها از ما این است که 
شما چرا مقتضیات ما را در برنامه ریزى هاى 
خود نمى بینید؟ بحث برنامه درسى و برنامه 
آموزشى و توجه به اقتضائات دختر و پسر 
مطرح است. همه جاى دنیا این کار را 
مى کنند و فقط ما نیستیم . آیا مادر و پدرها با 
فرزند پسر و دختر یه جور برخورد مى کنند؟، 
قطعا خیر چراکه نیاز دختر خانم یک چیز و 
نیاز آقا پسرها چیز دیگرى است.» او سپس 
گفته که بیشتر از این براى توضیح دادن در 
خصوص «تفکیک جنسیتى در کتاب هاى 

درسى» وقت نمى گذاریم!
به گفته وزیر آموزش و پرورش: این 
امرى کاملا عقلى، تعلیمى و تربیتى است. 
اینجور بحثى (تفکیک جنسیتى) به کار 
نبریم. خداوند هم آنها را هدایت کند و هم 
به دیگران بصیرت دهد. سواد رسانه اى مورد 
نیاز همه شده است تا درك کنند که واقعیت 
مطلب چه بوده است. بحث تناسب برنامه 
درسى و آموزشى با نیازهاى دانش آموزان 
اعم از دختر و پسر بوده است. براى مثال 
در هنرستان دخترانه به رشته هایى مثل 
کودك یارى نیاز داریم که ویژه دخترخانم 
هاست. مگر تا کنون ما در مهد کودك مربى 
مرد داشتیم؟ مربى مهد کودك خانم است. 
به  ابتدایى  مقطع  در 
ویژه سه پایه اول نیز 
عموم آموزگاران خانم 
کرده:  اضافه  او  هستند. 
«تفکیک جنسیتى  بحث  اینکه 
کتاب» را مطرح کنند، توهین به 
شعور ملت است که ریاضى دخترانه 

و پسرانه مى شود. زمانى هم در دانشگاه 
بحث مى شد «علوم انسانى اسلامى» و 
«علوم انسانى غیر اسلامى» چیست؟ این 
ریشه تاریخى عجیب و غریبى دارد که 
برخى این را دنبال مى کنند. بحث ما برنامه 
آموزشى و برنامه درسى بوده و اصلا بحث 
کتاب نبوده است. البته برخى کتاب ها به 
طور طبیعى تغییر مى کنند؛ مثلا کتاب 
مهارت هاى زندگى که برخى مهارت ها 
خاص دختران و برخى خاص پسران است و 
یا کتاب تربیت اجتماعى و دینى که برخى 
مطالب خاص دختران و برخى مطالب 
خاص پسران است. الان هم هست و وجود 
دارد. یا مباحث مربوط به محیط آموزشى 
که دبیرستان دخترانه باید براى دختران 
متناسب سازى شود تا در آن راحت باشند و 

این توقع دختران از ماست. 
مرادصحرایى با یادآورى اینکه بحث 
من درباره این بوده است که هویت ابعاد 
مختلفى دارد و یکى از ابعاد هویت، هویت 
جنسیتى، هویت دخترانه و پسرانه است، 
گفته: پسرانگى و دخترانگى یک اقتضاى 
جدى است و همه جا به این امر توجه شده 
است. فقط تعلیم و تربیت اسلامى نیست، 
در تعلیم و تربیت غیر اسلامى هم به هویت 
دخترانه و پسرانه جداگانه توجه مى شود. 
تمام اهتمام ما در آموزش و پرورش این 
است که اگر حاشیه اى هم ایجاد مى شود 
بر روى آن وقت نگذاریم تا از متن باز نمانیم 
اما وقتى دیدم یک صفحه از روزنامه اى به 
این امر اختصاص یافته فقط حیرت کردم 
و تاسف خوردم. از این جهت که این حرف 
یک حرف کاملا دقیق است.  مرادصحرایى 
با بیان اینکه واقعا متاسف است، گفته که 
او کل متن صحبتش را فرستاده منتشر 
کنند و یک پاسخ هم به دو روزنامه بسیار 
منصف و روشنگر در این موضوعات داده و 
منتشر کردند و بیشتر از این هم برایش وقت 
نمى گذارد: «همین الان هم که پنج دقیقه 

وقت از برنامه را براى این امر گذاشتیم واقعا 
متاسف هستم.» او ادامه داده: من قضاوت را 
به مردم شریف ایران مى سپارم. خرد جمعى 
مردم اشتباه نمى کند. مردم اینها را مى بینند 
و قضاوت مى کنند و به مظلومیت مدیران 
خود پى مى برند که اگر یک حرف حق را 
بزنى باید دست و دهان و پایت بسوزد که 
چرا حق را گفتى.  مرادصحرایى گفته: برخى 
دوستان من مى گویند فلانى شما مى روید 
رسانه سخنرانى مى کنید، اینها مى جویند و 
مى گردند تا نقطه ضعفت را پیدا کنند. ما 
از خدا خواستیم اعتماد به نفس خود را از 
دست ندهیم، حرفمان را بزنیم و رابطه مان 
را با مردم برقرار کنیم. آموزش و پرورش 
دستگاهى است که در یکایک خانه هاى این 
ملت وجود دارد و جایى که آنتن و فرکانس 

نیست یک معلم است. 
  اصرار مرادصحرایى به مذاق برخى 

خوش نمى آید!
وزیر آموزش و پرورش همچنین با بیان 
اینکه اصرار ما بر اجراى سند تحول بنیادین 
آموزش و پرورش ظاهرا به مذاق برخى 
خوش نمى آید، توضیح داده: ما این افراد را به 
شناختن ریشه این کشور و تاریخ و فرهنگ 
و ملت دعوت مى کنیم. این سند مى گوید 
بچه ها را براى شش ساحت اعتقادى و 
عبادى، اجتماعى و سیاسى، زیستى و بدنى، 
زیبایى شناختى، اقتصادى و حرفه اى و 
ساحت تربیت علمى و فناورانه تربیت کنیم. 
آموزش و پرورش تعلیم و تربیت رسمى را 
انجام مى دهد و تعلیم وتربیت غیررسمى را 
هم از طریق کانون پرورش فکرى کودکان 
و نوجوانان دنبال مى کند.  او خطاب به 
معلمان، به ویژه معلمان مقطع ابتدایى و 
والدین تاکید کرده کارى کنید بچه ها براى 
خودشان قصه داشته باشند، قصه زندگى 
خود را بدانند، قصه گذشته را بدانند و بچه ها 
را عادت دهید با قصه بخوابند و از معلمان 
ابتدایى تقاضا دارم براى بچه ها قصه بگویند!

او درباره حواشى بازتاب سخنانش درباره 
ایجاد تغییر در کتاب هاى درسى متناسب با 
اقتضائات دانش آموزان دختر و پسر تحت 

اینجور بحثى (تفکیک جنسیتى) به کار 
نبریم. خداوند هم آنها را هدایت کند و هم 
به دیگران بصیرت دهد. سواد رسانه اى مورد 
نیاز همه شده است تا درك کنند که واقعیت 
مطلب چه بوده است. بحث تناسب برنامه 
درسى و آموزشى با نیازهاى دانش آموزان 
اعم از دختر و پسر بوده است. براى مثال 
در هنرستان دخترانه به رشته هایى مثل 
کودك یارى نیاز داریم که ویژه دخترخانم 
هاست. مگر تا کنون ما در مهد کودك مربى 
مرد داشتیم؟ مربى مهد کودك خانم است. 
به  ابتدایى  مقطع  در 
ویژه سه پایه اول نیز 
عموم آموزگاران خانم 
کرده:  اضافه  او  هستند. 
«تفکیک جنسیتى  بحث  اینکه 
کتاب» را مطرح کنند، توهین به 
شعور ملت است که ریاضى دخترانه 

گفته: پسرانگى و دخترانگى یک اقتضاى 
جدى است و همه جا به این امر توجه شده 
است. فقط تعلیم و تربیت اسلامى نیست، 
در تعلیم و تربیت غیر اسلامى هم به هویت 
دخترانه و پسرانه جداگانه توجه مى شود. 
تمام اهتمام ما در آموزش و پرورش این 
است که اگر حاشیه اى هم ایجاد مى شود 
بر روى آن وقت نگذاریم تا از متن باز نمانیم 
اما وقتى دیدم یک صفحه از روزنامه اى به 
این امر اختصاص یافته فقط حیرت کردم 
و تاسف خوردم. از این جهت که این حرف 
یک حرف کاملا دقیق است.  مرادصحرایى 
با بیان اینکه واقعا متاسف است، گفته که 
او کل متن صحبتش را فرستاده منتشر 
کنند و یک پاسخ هم به دو روزنامه بسیار 
منصف و روشنگر در این موضوعات داده و 
منتشر کردند و بیشتر از این هم برایش وقت 
نمى گذارد: «همین الان هم که پنج دقیقه 

وزیر آموزش و پرورش: وقتى یک حرف حق را بزنى
دست و دهان و پایت باید بسوزد که چرا حق را گفتى 

مرادصحرایى
 از اینکه 5 دقیقه 

وقت گذاشته متاسف است


